

Title (en)

Tilt safety device for electric appliances put up free in the working position.

Title (de)

Kippsicherung für in der Arbeitsstellung frei aufgestellte elektrische Geräte.

Title (fr)

Sécurité pour appareils électriques placés libres dans leur position de travail, susceptible de se renverser.

Publication

EP 0302129 A1 19890208 (DE)

Application

EP 87111233 A 19870804

Priority

- EP 87111233 A 19870804
- DE 8710663 U 19870804

Abstract (en)

A stability protection device for electrical appliances which are freestanding in their operating position, in particular for appliances having an electric heating arrangement and a switch connected to the power supply to the appliance, disconnects the electrical arrangement of the appliance from the power supply when the appliance tilts at an inadmissible angle of inclination and reconnects the appliance to the power supply when the appliance returns to the permissible upright operating position. To achieve a compact design and instantaneous operation, the switch (21) comprises a pot-shaped housing (4) with a funnel-shaped base (4") made from an electrically and magnetically inert material and a ball (6) made from a ferromagnetic and electrically conductive material which moves freely in said housing. An electronic regulating device recognizes and records changes in position of the ball (6) in the pot-shaped housing (4) and evaluates them, in order to disconnect or reconnect the appliance to the power supply.

Abstract (de)

Bei einer Kippsicherung für in der Arbeitsstellung frei aufgestellte elektrische Geräte, insbesondere für Geräte mit einer elektrischen Heizeinrichtung und mit einer im Stromkreis der Geräte liegenden Schalteinrichtung, die bei Einnahme einer Kippstellung mit unzulässigem Neigungswinkel die elektrische Einrichtung der Geräte von der Stromquelle trennt und bei Rückführung der Geräte in die zulässige aufrechte Arbeitsstellung an die Stromquelle anlegt, ist zur platzsparenden und verzögerungsfrei arbeitenden Ausbildung vorgesehen, daß die Schalteinrichtung (21) durch ein topfförmiges Gehäuse (4) mit trichterförmigen Boden (4") aus einem magnetisch und elektrisch indifferenten Werkstoff und eine in diesem frei bewegbar untergebrachte Kugel (6) aus ferromagnetischem und elektrisch leitendem Werkstoff gebildet ist und eine elektronische Regeleinrichtung für die Geräte aufweist, die Stellungswechsel der Kugel (6) im topfförmigen Gehäuse (4) erkennt bzw. registriert und im Sinne einer Trennung oder Verbindung des Gerätes von oder mit der Stromquelle auswertet.

IPC 1-7

H01H 35/02

IPC 8 full level

H01H 35/02 (2006.01)

CPC (source: EP)

H01H 35/02 (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DD 236206 A1 19860528 - ELEKTROGERAETE INGBUERO VEB [DD]
- [Y] DD 219333 A1 19850227 - KOEPENICK FUNKWERK VEB [DD]
- [A] DE 2618589 A1 19771110 - VDO SCHINDLING
- [A] DE 3512486 A1 19861016 - JANUS DIETMAR
- [A] DE 2228683 A1 19731220 - FOEHL ARTUR
- [A] US 3414858 A 19681203 - HUFFMAN JOHN W, et al
- [A] CH 620047 A5 19801031 - PETZ ELEKTRO WAERME TECHN

Cited by

FR2657997A1; DE4339799A1; DE9007265U1; WO2014186012A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0302129 A1 19890208; DE 8710663 U1 19880901; WO 8901233 A1 19890209

DOCDB simple family (application)

EP 87111233 A 19870804; DE 8710663 U 19870804; EP 8800701 W 19880803